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PROTOKÓŁ  
z  IX SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE 

odbytej w dniu 22 maja 2015 roku 
w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 
Otwarcie obrad – godz. 1000, zamknięcie – godz. 1240. 

Na ustawowy stan rady – 15 radnych, udział w obradach brało 14 radnych – lista obecności w 
załączeniu do protokołu.  Nieobecny radny Ryszard Kurzaj. 

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Sołtys sołectwa Chajew – Zdzisława Komenda 

 

PORZĄDEK OBRAD 

 

1. Otwarcie obrad IX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr VI/25/2015 Rady Gminy Brąszewice z dnia 
19 lutego 2015 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie w 2015 roku 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Brąszewice na lata 2015 – 2029. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu w 2015 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia do zasobu gminnego nieruchomości oznaczonej numerem 
działki 173/2 położonej w miejscowości Tomczyki, obręb ewidencyjny Sokolenie. 

12. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brąszewicach oraz ocena 
zasobów pomocy społecznej w Gminie Brąszewice z 2014 r. 

13. Informacja z realizacji Gminnych programów przeciwdziałania przemocy w rodzinie i 
wspierania rodziny za 2014 r. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie obrad IX sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad IX sesji Rady 
Gminy dokonał przewodniczący rady Pan Adam Sowizdrzał. Powitał radnych oraz zaproszonych gości 
biorących udział w obradach.  
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Ad. 2   

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad. Ze względu na brak uwag do 
proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie. W głosowaniu 
wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się 
jednogłośnie za przyjęciem proponowanego porządku. 

 

Ad. 3   

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z VIII sesji. Protokół z VIII Sesji Rady Gminy 
został przyjęty większością głosów (13 głosów za, jeden radny wstrzymał się). 

 

Ad. 4 

Wójt wyjaśnił dlaczego sesja została zorganizowana w piątek, a nie w czwartek, jak to ma zazwyczaj 
miejsce. Poinformował, że zmiana ta wynika z uroczystości poświecenia sztandaru Szkoły Podstawowej 
w Godynicach. Przeprosił również, że materiały na sesję do niektórych radnych dotarły z opóźnieniem. 
Aby zapobiec takim sytuacjom w przyszłości Wójt zaproponował, aby radni podali swoje adresy email, 
by móc przesyłać im materiały w formie elektronicznej, co skróci czas i znacznie obniży koszty 
przygotowania sesji. Radni nie ustosunkowali się do tej propozycji. 

Radny Jan Stawirej wyraził opinię,  że statut zawiera nieścisłości, które należałoby przeanalizować. 

W sprawozdaniu ze swej działalności między sesjami w okresie od 31 kwietnia do 21 maja 2015 roku 
Wójt Gminy poinformował: 

1. Dnia 04.05.2015 odmulono rów przydrożny przy ul. Ks. Nierychlewskiego w Brąszewicach. 

2. W dniu 05.05.2015 wycięto 5 sztuk topoli na działce nr 971 w Brąszewicach.  

3. W dniu 12 i 13 05. 2015 wykaszano pobocza dróg gminnych w Godynicach oraz sprzątano teren 
użyteczności publicznej. 

4. Dnia 14.05.2015 wykaszano pobocza drogi gminnej ul. ks. Nierychlewskiego , ul. Kościelna  
w Brąszewicach. 

5. Dnia 15.05.2015 naprawiano drogę dojazdową do pól w miejscowości Chajew przez zawożenie 
gruzem oraz czarną ziemią. 

6. Dnia 18-20.05.2015 naprawa dróg dojazdowych do pól w Chajewie (ciag dalszych) oraz Starcach 

7. Dnia 19.05.2015 wykonano dwa przepusty w miejscowości Przedłęcze 

8. W dniu 21.05.2015 dostarczono 100 ton kruszywa kopalnianego do naprawy dróg-  złożono na 
targowicy zwierząt w Brąszewicach 

9. Prowadzone są naprawy cząstkowe dróg o nawierzchni bitumicznej. Pozostały do naprawy drogi w 
miejscowości: ul. Wojkowska (ciąg dalszy), Błota, Żuraw, Salamony Kamieniki, Gałki, ul. Leśna,  
ul. Ks. Nierychlewskiego, ul. Kościelna. 

10. Na drodze relacji Brąszewice-Sokolenie została położona pierwsza warstwa asfaltu. Obecnie 
prowadzone są tam wykopy rowów. 

11. Trwa wymiana wodomierzy na terenie Gminy Brąszewice. 

12. Odnowiono pomnik w miejscowości Godynice. Renowacji dokonała Szkoła Podstawowa  
w Godynicach wraz z pracownikami Urzędu Gminy. Szkoła pozyskała 2.500 zł na ten cel dzięki 
współpracy z bankiem BZ WBK. 

13. Wybrano ofertę na mieszankę granitowa- Firma DA-MO z Łowicza dała za tonę 68,63 zł. 

14. Gmina Brąszewice zgłosiła do udziału w Programie Mały Mistrz w roku szkolnym 2015/2016 -  
3 klasy pierwsze  z  2 szkół podstawowych ( SP w Żurawiu i SP w Brąszewicach). 

15. W dniu wczorajszym tj. 21 maja 2015 r. odbyła się uroczystość nadania sztandaru Szkole 
Podstawowej  w Godyniach. 

16. Zostały rozpatrzone wnioski i przyznano dotacje na realizacje zadań z zakresu rozwoju: 

1) Ludowy Zespół Sportowy „LZS” Brąszewice 34.000 zł 
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2) Klub Sportowy „Iskra” w Przedłęczu – 6.700 zł 

3) Wiejski Klub Sportowy „WKS Chajew” – 1.300 zł 

Ad. 5  

Radny Jan Stawirej złożył interpelację o zamontowanie progu zwalniającego na ul. Górnej obok remizy. 

Radny Jerzy Ławniczak: 

- interpelował również o montaż progu zwalniającego na ul. Górnej, 

- zapytał ile metrów sześciennych ścieków jest odprowadzanych do oczyszczalni ścieków, 

- poinformował o złym stanie technicznym drogi powiatowej na Wólce Klonowskiej, 

Kierownik Ref. IT Agnieszka Drzazga poinformowała, że średniodobowo do oczyszczalni 
odprowadzane jest około 28 m3. 

Wójt Gminy poinformował, że zna zły stan drogi na Wólce Klonowskiej. Problem ten był przez Wójta 
wielokrotnie podnoszony i zgłaszany PZD. Interpelacja w tej sprawie zostanie przekazana do PZD. 

Radna Bożena Łuszczek: 

- zgłosiła nieświecącą lampę na ul. Osiedlowej, 

- poinformowała, że drzewa przy ośrodku zdrowia są wysokie i mogą uszkodzić linię energetyczną, 

- poinformowała, że z kanalizacji wydobywają się przykre zapachy. 

Kierownik Ref. IT Agnieszka Drzazga poinformowała, że niedziałająca lampa została już zgłoszona 
konserwatorowi. 

Wójt Gminy odnosząc się do tematu kanalizacji poinformował, że z tego co mu wiadomo problemy nie 
wynikają z wad sieci. Jako przykład podał niedawną interwencję konserwatorów, którzy na 
przepompowni znaleźli powiązane worki i butelki, które zablokowały pompy. Na szczęście pompy nie 
zostały uszkodzone, ale tak nieodpowiedzialne i złośliwe zachowanie spowodowało, że kilku 
pracowników musiało przez kilka godzin usuwać skutki. Planowany jest zakup spawarki, aby zaspawać 
studzienki. Dodatkowo docierają skargi mieszkańców na mieszkańców niepodłączonych do sieci, którzy 
nielegalnie przepompowują ścieki do kanalizacji. Sytuacje takie będą karane.  

Radny Józef Toruński: 

- zgłosił, że na drodze powiatowej Wiertelaki – Żuraw nie wszędzie zostało uzupełnione kruszywo na 
poboczach, 

- zgłosił zły stan przystanku na Wiertelakach. 

Radny Józef Przezak poprosił o wykoszenie rowów przy drodze Przedłęcze – Sokolenie. 

Radny Jacek Piotrowski: 

- poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na pytanie dotyczące zmniejszenia subwencji oświatowej i 
pisma z Ministerstwa Edukacji Narodowej, 

- interpelował o rozważenie poszerzenia i remontu drogi Żuraw – Salamony, 

- interpelował o pismo do zakładu energetycznego, gdyż mieszkańcy Gałek skarżą się na złą jakość 
energii elektrycznej. 

Wójt Gminy: 

- poinformował, że odpowiedź na pytanie dotyczące subwencji oświatowej, było przygotowane na 
poprzednią sesję, na której radny Jacek Piotrowski był nieobecny. Odpowiedzi udzieli Pani Sekretarz, 
która w chwili obecnej jest w trakcie liczenia kart do głosowania na wybory prezydenckie. 

-  roboty cząstkowe również będą prowadzone na drodze Żuraw – Salamony w najbliższym czasie. 

- poinformował, że pismo w sprawie złej jakości energii elektrycznej zostanie wysłane do zakładu 
energetycznego. Sytuację tą poprawić mogłoby postawienie nowego transformatora, jednakże z 
doświadczenia wie, że energetyka inwestycje takie bardzo odwleka w czasie. 

Radna Dorota Lipka: 

- interpelowała o wykaszanie traw na Błotach, 

- zgłosiła uszkodzenie nowego przystanku na Błotach i zły stan starego przystanku, dodatkowo prosiła 
o rozważenie zamontowania koszy na śmieci na przystankach. 
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Wójt Gminy poinformował, że wykaszanie traw trwa, jednakże do dyspozycji jest tylko jeden traktor, 
który używany jest zarówno do wykaszania traw, prac na drogach i wywozu ścieków beczkowozem, 
przez co prace idą powoli, ale systematycznie. Na pewno również na Błotach, tak jak i w innych 
miejscowościach trawy zostaną wykoszone. W sprawie przystanków zostaną poczynione starania aby 
je poprawić. 

Radny Jerzy Ławniczak podziękował, za ścięcie 5 topoli w parku na ul. Starowiejskiej, które zgłaszał na 
wcześniejszych sesjach. Dodatkowo zgłosił do wycięcia jeszcze jedną topolę. 

Wójt Gminy poinformował, że procedura uzyskania zezwolenia na wycięcie jednej topoli musi być 
wszczęta od początku, co wymaga czasu, ale będzie to przekazane. 

Radny Jarosław Plichta podziękował za naprawę drogi w Zadębieńcu. 

Radny Jan Stawirej poinformował, że animator na boisku Orlik w Godynicach jest niegrzeczny w 
stosunku do dzieci i młodzieży z Brąszewic, jest pod wpływem piwa, pije piwo w trakcie kiedy powinien 
pilnować boiska. Radny dodał, że nie był, ale tak mu zgłaszają wyborcy. 

Wójt Gminy  poinformował, że zwróci się z oficjalnym pismem do Dyrektor SP w Godynicach, która jest 
administratorem Orlika, ze sformułowaniem przekazanym przez Radnego, że animator jest pod 
wpływem piwa. Informacji udzieli na najbliższej sesji. 

Radny Mariusz Kurzaj zapytał, jak rozliczane są pieniądze na kluby sportowe i czy da się wytargować 
coś więcej. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że powołana Komisja analizuje przedstawione przez kluby kosztorysy i na 
podstawie tych analiz są przyznawane pieniądze w ramach przyjętych przez Radę Gminy do budżetu 
42000 zł. Dodał, że klub LZS Brąszewice biorąc udział w rozgrywkach ma duże koszty np.: wyjazdów, 
opłat itp. z których rozlicza się z Gminą. Klub WKS Chajew nie bierze udziału w rozgrywkach przez co 
takich opłat nie ponosi. W chwili obecnej większych pieniędzy nie ma, być może Rada w budżecie na 
2016 r. zwiększy środki na ten cel. Urząd będzie się starał wspierać kluby, aby młodzi ludzie mogli 
uprawiać sport, jednakże wszystko rozbija się o pieniądze i skromny budżet. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr VI/25/2015 
Rady Gminy Brąszewice z dnia 19 lutego 2015 r. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr IX/37/2015  w sprawie uchylenia Uchwały nr VI/25/2015 Rady Gminy Brąszewice z dnia 
19 lutego 2015 r. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 
wyprzedzające finansowanie w 2015 roku z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał skąd kwota 1012000 zł. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że kwota 1012000 zł to dotacja jaka wpłynie z samorządu 
Województwa Łódzkiego – dotacja ta będzie przyznana po zrealizowaniu zadania. Gdy wpłynie 
pożyczka z WFOŚIGW, zostanie zapłacone wykonawcy, a Gmina otrzyma dotację z Urzędu 
Marszałkowskiego. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   

Uchwały Nr IX/38/2015  w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie w 
2015 roku z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 
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Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 
Gminy na 2015 r. 

Skarbnik Gminy poinformowała o powodach podjęcia tej uchwały. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, jakie pożyczki wchodzą w skład oprócz pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że dochodzi pożyczkodotacja z WFOŚiGW. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, skąd różnica w §6. 

Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień, że są to limity łącznie z kosztami obsługi pożyczki. 

Radny Jan Stawirej poinformował, że nie wie skąd różnica około 400000 zł. 

Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień, są to pieniądze wynikające z różnicy miedzy planowanymi 
kosztami a kwotą wybraną w przetargu.  

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   

Uchwały Nr IX/39/2015  w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 r. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Brąszewice na lata 2015 – 2029. 

Skarbnik Gminy poinformowała o powodach podjęcia tej uchwały. 

Radny Jan Stawirej zapytał, dlaczego kwoty różnią się w stosunku do WPF podejmowanej dwa 
miesiące temu. 

Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień, że różnica jest podyktowana tym, że środki z PROW otrzymamy 
jeszcze w tym roku, w tym roku zaciągamy pożyczkę z WFOŚIGW i w tym roku ta pożyczka będzie 
spłacona, a nie jak to było planowane wcześniej na 2016 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   

Uchwały Nr IX/40/2015  w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Brąszewice na lata 2015 – 2029. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu w 2015 
roku. 

Skarbnik Gminy poinformowała o powodach podjęcia tej uchwały, dodała, że wskaźniki WPF są 
prawidłowe. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, od głosu wstrzymał się 1 radny.  
Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem za przyjęciem  Uchwały Nr IX/41/2015  

w sprawie zaciągnięcia kredytu w 2015 roku. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 
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Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu gminnego 
nieruchomości oznaczonej numerem działki 173/2 położonej w miejscowości Tomczyki, obręb 
ewidencyjny Sokolenie. 

Wójt Gminy poinformował, że jest to kontynuacja sprawy, która była poruszana na wcześniejszych 
sesjach. Zakup tej nieruchomości pozwoli uregulować stan prawny drogi, która po wyznaczeniu 
prawidłowych granic prywatnej działki sąsiadującej została bardzo zwężona. Dodał, że według 
wstępnych ustaleń cena za metr kwadratowy będzie porównywalna z ceną wykupu działek na 
Zagórczu, tj. nie przekroczy 10 zł za m2.  

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały  poddał ją pod głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie wniosła zastrzeżeń i 

opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem Uchwały Nr IX/42/2015  w sprawie nabycia do zasobu 
gminnego nieruchomości oznaczonej numerem działki 173/2 położonej w miejscowości 
Tomczyki, obręb ewidencyjny Sokolenie. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minut przerwy. 

 

Ad. 12 

Po wznowieniu obrad na sesję przybyła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Brąszewicach Teresa Płucienniczak. Kierownik GOPS przedstawiła sprawozdanie z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brąszewicach oraz ocena zasobów pomocy społecznej w 
Gminie Brąszewice z 2014 r. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, jaka jest skala pomocy społecznej, czy jest wzrost, spadek czy 
stagnacja. 

Kierownik GOPS odpowiedziała, że pomoc społeczna dla mieszkańców od kilku lat utrzymuje się na 
podobnym poziomie, jedynie dożywianie dzieci w szkołach zmniejszyło się. 

Radna Grażyna Dobruchowska zapytała, jakie są kryteria przyznawania pomocy społecznej. 

Kierownik GOPS udzieliła informacji i dodała, że oświadczenie o dochodach jest składane pod 
odpowiedzialnością karną, a GOPS nie ma prawnych możliwości kontrolowania prawdziwości 
składanych oświadczeń. 

Radny Jan Stawirej zapytał, czy pomoc z Caritasu i Gopsu się wyklucza. 

Kierownik GOPS poinformowała, że od tego roku pomoc się wyklucza, może być udzielana tylko z 
jednego źródła. 

 

Ad. 13 

Kierownik GOPS przedstawiła informację z realizacji Gminnych programów przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie i wspierania rodziny za 2014 r. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał, ile dzieci w 2014 r. trafiło w pieczę zastępczą. 

Kierownik GOPS poinformowała, że w pieczę zastępczą trafiło czworo dzieci w dwóch rodzinach. 

 

Ad. 14 

Wójt Gminy w sprawach różnych: 

- poinformował, że OSP Chajew otrzymała koleją transzę środków na nowy samochód, tj. 50000 zł z 
WFOŚIGW. Wcześniej 50000 zł przekazał ZG OSP RP. Wyraził swoje zadowolenie z tego, że udało się 
uzyskać tak duże pieniądze, przy stosunkowo niewielkim udziale własnym. 

- zwrócił się do Radnego Jacka Piotrowskiego z pytaniem, czy wyraża zgodę, aby odpowiedź na 
interpelacje dotyczącą zmniejszenia subwencji oświatowej z MEN została mu przekazana w najbliższy 
poniedziałek ewentualnie wtorek. Dodał, że Pani Sekretarz ze względu na wybory Prezydenta RP ma w 
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dniu dzisiejszym nawał pracy przy przygotowywaniu wyborów. Dodał, że tak jak wspomniał – 
informacja taka była przygotowana na poprzednią sesję, ale z racji nieobecności Radnego Jacka 
Piotrowskiego nie została udzielona. Jeżeli informacja ta jest niezbędna to pracownik – Pani Sekretarz 
„stanie na głowie i dziś jej jeszcze udzieli”. Radny Jacek Piotrowski wyraził zgodę i dodał, że może to 
być ustalone telefonicznie. 

- zwrócił się do Radnych aby w swoim otoczeniu zwracali uwagę i informowali mieszkańców o 
przypadkach włamań. Poinformował, że klika dni temu miało miejsce włamanie do garażu OSP Błota, 
włamywacze skradli węże, rozdzielacz i akumulator. W garażu OSP Chajew była próba włamania, na 
szczęście nieskuteczna. Radna Dorota Lipka dodała, że w garażu OSP Błota drzwi są w złym stanie. 

- przedstawił pismo skierowane do Rady Rodziców SP w Brąszewicach dotyczące budowy zatoczki przy 
szkole.  

- podziękował Radnym za udział w uroczystości otwarcie sali gimnastycznej. 

- poinformował, że dziś powinien być projektant na drodze w Przedłęczu, o szczegółach poinformuje na 
następnej sesji.  

- przedstawił obwieszczenie o wyborach do Izb Rolniczych zaplanowanych na 31 maja 2015 r. 
Podziękował Radnemu Jerzemu Ławniczakowi za poprzednią kadencję w Izbie Rolniczej. 

- poinformował o zaproszeniu przesłanym z Gminy Burzenin na imprezę pod nazwą „Burzenin –kraina 
mlekiem i miodem płynąca”. Dodał, że zaproszenie do reprezentowania Gminy Brąszewice na tej 
imprezie zostało przesłane do KGW Żuraw i KGW Godynice. Zachęcał też Radnych aby typowali inne 
grupy, które mogłyby wziąć udział. 

- przekazał komunikat dot. wyborów ławników do orzekania w Sądzie Rejonowym w Sieradzu.  

- zaprosił ponownie na festyn rodzinny, który odbędzie się 28 czerwca 2015 r. na boisku sportowym w 
Brąszewicach. 

- odczytał pismo od Zarządu Powiatu Sieradzkiego dotyczące planowanego powierzchniowego 
utrwalenia nawierzchni drogi powiatowej od Brąszewic w kierunku Chajewa. Powiat Sieradzki oczekuje 
od Gminy Brąszewice partycypacji finansowej w tej inwestycji w kwocie 90000 zł. Wójt poprosił 
Radnych o zastanowienie się nad tym tematem. 

-zaprosił Radnych do udziału w spotkaniu Samorządowców i Przedsiębiorców w Kamionaczu 
organizowanym przez Telewizję Sieradz Studio Filmowe. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy coś się dzieje w kwestii mostu na Ciołkach. Wójt Gminy 
odpowiedział, że od ostatniej wizyty Dyrektora PZD na sesji nie otrzymał żadnych informacji w tej 
sprawie. 

Radny Jan Stawirej zapytał, czy protokół z sesji jest wywieszany na tablicy ogłoszeń. Wójt Gminy 
odpowiedział, że tak – jest wywieszany na tablicy w Urzędzie Gminy. 

Radny Jan Stawirej zaproponował powołanie komisji, która przeanalizowałaby zapisy statutu, aby 
wyeliminować nieścisłości. 

Radna Dorota Lipka pogratulowała nowej sali gimnastycznej i zapytała, czy została ustalona stawka za 
wynajem. Wójt Gminy przedstawił stawki jakie są w sąsiednich gminach i zaproponował, aby cena 
wynosiła około 35 zł za godzinę najmu sali. Zaprosił Radnych do wyrażania opinii na ten temat. 
Poinformował, że zarządzenie w tej sprawie stawek będzie podpisane w najbliższym tygodniu. Radny 
Jerzy Ławniczak zaproponował, aby OSP mogło korzystać z sali gratis lub za symboliczną kwotę. Wójt 
Gminy wyraził opinię, że proponowana opłata 35 zł w rozbiciu na kilkanaście osób będzie znikoma. Są 
koszty utrzymania sali, sprzątania, pracowników, energii itd. które z tych opłat trzeba pokryć. Będziemy 
starali się ulżyć w tych opłatach,  ale nie w 100%. Za uzgadnianie najmu odpowiedzialna będzie 
Dyrektor Gimnazjum. 

Radny Jan Stawirej wyraził swoją opinię, że na otwarciu sali gimnastycznej zabrakło przemówienia 
obecnego Przewodniczącego Rady Gminy. Przewodniczący RG odpowiedział, że nie przypisuje sobie 
zasług przy budowie tego obiektu, przemówienie wygłosił Przewodniczący RG 2010-2014 Jerzy 
Strumiński.  

Radny Grzegorz Kulig poinformował, że dowiedział się o donosie do Wojewody na byłych prezesów 
jednostek OSP. Wyraził swoją opinię, że donos napisał ktoś z Radnych. Przykre jest to, że w gronie 
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Radnych są osoby, które kopią dołki pod innymi. Poinformował, że o ile się orientuje to prezesi OSP, 
którzy zostali Radnymi złożyli rezygnacje z funkcji w straży w odpowiednim czasie. Radny Jerzy 
Ławniczak poinformował, że wszyscy prezesi straży zrezygnowali z tych funkcji, gdy zostali Radnymi. Są 
na to dokumenty. Wójt Gminy wyraził opinię, że o strażach różne osoby różnie mówią. Choć jedni źle 
postrzegają straże, to w przypadku nieszczęścia liczą na pomoc strażaków. Straż i KGW jest ostatnią 
organizacją społeczną na terenach wiejskich naszej Gminy, która funkcjonuje i pomaga wszystkim. 
Straż należy wspierać, a nie donosić i kopać pod nią dołki. Prawo jest równe dla wszystkich. Jednak 
pisanie donosów jest draństwem i niegodziwością. Można było uzyskać tę informację pytając jawnie u 
źródła, gdyż nie jest tajemnicą, kto pełni funkcję Prezesów w danych jednostkach OSP. Jeżeli zabraknie 
liderów tych jednostek, którzy dbają o straż mimo wielu problemów i przeciwności to straż i remizy 
przestaną funkcjonować jak należy. Jeśli zabraknie straży w naszej gminie, to wszystkim będzie o wiele 
trudniej. Wyjaśnienia do służb Wojewody będą kierowane. Radny Adam Laskowski dodał, że ktoś 
podniósł rękę na straż, aby wyeliminować konkurencję polityczną. Wyraził swoje oburzenie tym, że 
donos był złożony nie na wszystkich lecz tylko na wybranych. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady IX sesji Rady Gminy o godzinie 1240.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  
Sylwester Domagała 


